

လှည့်လည်

GO FORWARD

ရှုထောင့်အပြောင်းအလဲ

ယူဝမ်းတစ်စုံစီ၊ နေ့စဉ်
ထိုက်ယာဘက်မနှလုံး
စံးဘက်ပျံအံ့စေလမ်း
ဒ်သီးကလဲတော်အညှီ
တကုန် ၂၆၁.၁၄.၁၅.

လိအဖြည့် ၂၀၁၉



ထိလန်အမှန်နဲ့ - အဖြည့် (၁၄)သိ

ခရစ်တော်အာထာရ်သမ္မတီနဲ့အမှန်နဲ့ - အဖြည့် (၂၁)သိ

ပျာကညိဘွားထံခဝဂ္ဂျာန် ၂၀၁၉ နှင့် တက်တော်ထူ
လာထိန်ပွဲ၊ ထိန်လော တက်ကာကွေ့ ပတော်န့ၣ်သီအာယံအာလေ
 လိန်ဖျါ ၃:၁၁, စံး ၁၆:၆, ၅မိၤ ၆:၄-၉, မးသဲ ၁၆:၁၃-၁၉



အဲဒဲးဒီးထာ်အတက်ကွဲး



လါအုဲဖြိုင်ကတီၢ် တက်ကီၢ်ဆူၣ်ဒိၣ်မးသနာ်က့ ကစၢ်ယွၤဟ့ၣ်ပျာတက်ဂံၢ်တက်ဘါလော ပသ့ကတီၤပသး, လဲၤ က့ၤဖဲးမလောအလၢကပီၤဒဲးဝဲအဂီၢ်လီၤ. တက်အိၣ်ဖိုင်တဖၣ်မတော်ရဲၣ်တက်ကျဲၤလောထီလဲၣ်မုၢ်န့ၣ် (Palm Sunday) ဒီး ခရံၣ်ဂဲၤဆာထာ်သမူထီၣ်က့ၤအမုၢ်န့ၣ် ပွဲၤဒီးတက်သးခုစံးထီၣ်ပတြာၤယွၤန့ၣ်လီၤ. ပထံၣ်ဘၣ်လောတက်အိၣ်ဖိုင် ဖိတဖၣ် တမံခမံသပုၤဘၣ်, မ့မ့ၢ်တခီကျဲးစားအိးထီၣ်တက်သိၣ်လိလောဖိသၣ်, သးစၢ်တဖၣ်ကမၤလိဘၣ်ကစၢ်ယွၤ အကလုာ်ကထါန့ၣ်လီၤ. လီၤဆီဒဲးတက်ဖဲပုၤလူထံ, တါလီၤအဆာကတီၢ်န့ၣ် ကီၢ်ကျဲးစားကရၢ, ပိာ်မုၢ်ကရၢ, ခရံၣ် ဖိတက်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ပုၤမၤသကိးတက်တဖၣ် သးကျဲၤတက်သိၣ်လိဘၣ်ထွဲဒီးတက်မၤသကိး, သူၣ်ဂ့ၢ်သးကျဲၤအပိ မ့ၢ် တက်ဆိၣ်ဂ့ၢ်ဖးဒိၣ်လောကီၢ်ခရံၣ်ဖိသူၣ်စၢ်သးဘိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်ပမ့ၢ်ခရံၣ်ဖိအသိး မံပကမ့ၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိလောအဂ့ၢ်ဒီး ထုကဖၣ်န့ၣ်တက်လောပထံကီၢ်အတက်မုၢ်တက်ခုၣ်အဂီၢ် တက့ၢ်. မံကစၢ်ယွၤကန့ၢ်ဟက့ၤဘၣ်ပဝဲကိးဂၤဒဲးလောအစိအကမိၤ, အလၢကပီၤဒဲးဝဲအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.



နိဂုံးအတတ်ကွဲ

ပဒီးန့ၣ်ဘၣ်ယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤအါမးအကျါ တၢ်န့ၢ်သါလၢယွၤဟ့ၣ်ပုၤလၢအမ့ၢ်ဝဲ တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၢ်မ့ၢ်တၢ်အ ကါဒိၣ်မးလၢ ပတၢ်အိၣ်မူအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအပိၣ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အခံ, အပျီၣ်အဘိၣ်လၢအသးလဲလိာ်သ့ၣ်တဖၣ် ကသ့ၣ်ညါလီၤက့ၤ အသးလၢအဝဲအိၣ်ဒီးတၢ်ဒဲးဘးဒီး ကဘၣ်ပီၤယၢ်လီၤက့ၤအသးဒီး ကဘၣ်န့ၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်မ့ၢ်ပုၤလၢ အပူၤက့ၤအီၤလၢတၢ်ဒဲးဘးဒီး ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်မူအထူအယိာ်န့ၣ်လီၤ.

ပမ့ၢ်န့ၣ်ကစၢ်ခရံၣ်လၢ ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤဒီး ပတုၤလၢတၢ်အုၣ်က့ၤနီၣ်က့ၤပုၤလၢ တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်လၢ တၢ်န့ၣ်အယိာ်န့ၣ်လီၤ.

စီၤပီၤလူးစံးဝဲလၢ, “ဒီးသုတအိၣ်ဒီးပုၤအအံၤတယၣ်ဖိအက့ၢ်အဂီၤတဂ့ၤ, မ့ၢ်လဲလိာ်သုက့ၢ်သုဂီၤလၢ တၢ်မၤက့ၤ သုသးသီ, ဒ်သိးသုကမၤကွၢ်ယွၤအတၢ်ဘၣ်အသးလၢ အမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၤ, ဒီးတၢ်လၢပဂ့ၤအဲၣ်ဒီးဒီး တၢ်လၢ တၢ်ပုၤ မ့ၢ်တၢ် ဒ်လဲၣ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.”(ရိမ့ၤ ၁၂:၂)

ဒ်ပဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်န့ၣ်လၢ အမ့ၢ်ပတၢ်န့ၢ်သါအယံၤအလၢအံၤ မ်ပကကၢၤက့ၤလၢလၢပုၤပုၤဒီး မၤလၢထီၣ်ပုၤ ထီၣ်ယွၤအတၢ်တိာ်ပာ်တဖၣ်လၢ ပတၢ်အိၣ်မူအပူၤအံၤန့ၣ်တက့ၢ်.

ပုၤဒီးတၢ်ဆၢဂ့ၤအါ

**စဲမစၢ်
နိဂုံး
ပုၤကညီဘျၢထံခဝုၤရှၢၣ်**



ပုၤတညီဘျာဝံၣ်ခဝ်ရှာ်လံာ်လဲၣ်ဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဝဲၤကျိၤ

တၢ်သုးထီထီၣ်ကညီစီၤလံာ်လဲၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ

လီဖူးတြူအါရံၤ, (၁၁-၂၂)သီ, (၂၀၁၉) နံၣ်ဖဲတၢ်အိၣ် ဖျိုင်အး ခဝ်ရှာ် တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ယုကထာ(၃၉၆), ဘိၣ်ဗျးကျဲ, လီမတီၣ်, ဝှံတကူၣ်န့ၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်လိလၢအမ့ၢ် ဖိၢ်ကျိၢ်အတၢ်မၤလိန့ၣ်လီၤ. တၢ်သိၣ်လိအိၣ်တီၢ်ဖျဲၣ် "တၢ်ဘိၣ်ဘၣ်က့ၤလိာ်အတၢ်ကိၣ်ဒီး တၢ်သ့ ကဲထီၣ်သရၣ်သိၣ်လိတၢ်မၤလိ" လီၤ. တၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိတဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ(၁) နိသီး ကံၣ်ကွၢ်စိကွၢ်က့ၤတၢ်သိၣ်လိအတၢ်ကိၣ် လၢဘၣ်တၢ်ကွဲးတၢ် အီၤတဖၣ် ဒီးဘိၣ်ဘၣ်က့ၤအီၤအဂီၢ်, (၂)နိသီးကသ့ၣ်ညါလီၤတၢ် တၢ်သိၣ်လိ အကျိၤအကျဲတဖၣ်ဒီး မ့ၢ်နိသီး ကသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၤ တၢ် သိၣ်လိတဖၣ်အဂီၢ်, (၃) နိသီး ကသ့ၣ်ညါတၢ်သိၣ်လိလၢပစူးကါအီၤ တဖၣ်အံၤ မ့ၢ်တၢ်မၤန့ၣ်လဲၣ်, အတၢ်ပညိၣ်မ့ၢ်မၤန့ၣ်လဲၣ်, ပသိၣ်လိအီၤနိ လဲၣ်, ပခံကွၢ်စိကွၢ်အီၤနိလဲၣ်အဂီၢ်တဖၣ်အဂီၢ်, (၄)နိသီးကမၤလ့ၤ ဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအကျိၤအကျဲ လၢနီၣ်ကစၢ်အဂီၢ်ဒီး ဟ့ၣ်ခီဟ့ၣ်နီၣ်က့ၤ ကသ့အဂီၢ်, (၅) နိသိကသ့ၣ် ညါလိာ်လိာ်တၢ်ဆဲးတၢ်လၢ(တီၤဘျီ) တၢ် သိၣ်လိလိာ် အတၢ်ကိၣ်ဒီးECCD လိာ်အတၢ်ကိၣ်အတၢ်လီၤဆီအဂီၢ်လီၤ.

ပုၤသိၣ်လိတၢ်မ့ၢ်ဝဲ သရၣ်မ့ၢ်ဆၣ်ရံၣ်, သရၣ်မ့ၢ် ဒီးကထာၣ် ခုၣ်ရံၣ် ဒီးသရၣ်မ့ၢ်လိစ့ဝါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တနံၣ်အံၤ ပုၤမၤလိတၢ်ဖိအိၣ် (၂၀)ဂၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်သိၣ်လိ တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ(၁)တၢ်တဲရဲၣ်လီၤ (Sequence Story), (၂) တၢ်လဲၤခီဖျိတၢ်တဲ(Experience Story), (၃) တၢ်ဂီၤဖျိုင်ဘျီဒိၣ်(Busy Picture), (၄) တၢ်တဲ လိာ်ဒိၣ်(Big Book), (၅) တၢ်ဒီကန့ၣ်တၢ်တဲ (Listening Story), (၆) ကညီလိာ်ဒိၣ်ထံး(Primer Book), (၇) တၢ်သိၣ် လိအကျဲလၢအမ့ၢ်လၢတၢ်ဟူးစုၤခါဒိၣ် (TPR Total Physical Response), (၈) တၢ်တဲလိာ်ဆံး (Small Book), (၉) တၢ် သိၣ်လိအကျိၤအကျဲ(Boom's Taxonomy), (၁၀) တၢ်ဖးလိာ် အပတီၢ်ယံၢ်ပတီၢ်, (၁၁)Multi-Strategy/ Method တၢ်သိၣ် လိအကျိၤအကျဲလၢအမ့ၢ် Accuracy Focus and Meaning Focus, (၁၂) တၢ်သိၣ်လိဘၣ်ယးတၢ်ကွဲး တၢ်သိၣ်လိလိာ်အတၢ်ကိၣ် တဖၣ်လီၤ.





ကီုပွဲၣ်သၢ်ယုၣ်ဝဲတံၣ်ကညီၣ်ဘျာထံခရံၣ်ဖိလံၣ်ဒိဆွဲကွဲပျါ



ကီုပွဲၣ် - သၢ်ယုၣ်ဝဲတံၣ် ကညီၣ်ဘျာထံခရံၣ်ဖိလံၣ်ဒိဆွဲကွဲပျါဒီး တၢ်ဟ့ၣ်လီၤလံာ်အုၣ်သးတၢ်ရံၣ်တၢ်ကျဲၤဘၣ်တၢ်မၤအိၤဖဲ(၂၇.၂.၂၀၁၉)နံၤဂီၤ(၁၀:၀၀)န့ၣ်ရံၣ်လၢ ဝဲသၢ်ယုၣ်ဝဲတံၣ်တၢ်ဘၢယုၤသရံၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤဟၤလီၤဆုၣ်နီၤမ့ၢ်သရံၣ်မုၢ်ဒီးကထာၣ်ရံးဆၢ(ကီုခိၣ်စၢၤ), ဖျါကီုတၢ်ကတိၤ(၁)စီၤယဲမ့န့ၣ်(တီၤခၢၣ်သးယုၤဂ့ၢ်ပီညါ), (၂) နီၤအုဖိ(တီၤထီယုၤဂ့ၢ်ပီညါ), (၃) နီၤလုဒံၣ်ထူ(ကညီၣ်ကျိၣ်လီၤဆီ) ဒီး (၄) စီၤန့ၣ်ထူ(ခွဲးလီၤဆီ)န့ၣ်လီၤ.

ပုၤကတိၤသဆၢထီၣ်ဖျါကီုတဖၣ်အခံလၢသရံၣ်မုၢ်ဒီးကထာၣ်ဖိဆွဲ(ကီုခိၣ်,ကီုမုၢ်တြီၢ်) ပုၤဘၢထုကဖၣ်လီၤဆီလၢ ကီုဖိတဖၣ်အကီု မ့ၢ်သရံၣ်မုၢ်ဒိၣ်



တုၣ်မ့ၢ်ဖျါဒီး လၢခံကတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၢ်ပျါကွဲတၢ်လၢသရံၣ်ဒိၣ်န့ၣ်သါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ရံၣ်တၢ်ကျဲၤတဘျီအံၤ နၢ်ဟူဘၣ်ခိပုၣ်ပျါတၢ်အိၣ်ဖိၣ်သီတူၢ်ကရၢ, ကီုလံာ်စီဆွဲကွဲခွါယၢၣ်ဒီးဖျါကီုကရၢတၢ်သးဝံၣ်န့ၣ်လီၤ. တနံၣ်အံၤ ပုၤဖျါထီၣ်ကီုအိၣ်(၂၅)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆၢဂ့ၢ်ဆူဖိမုၢ်နီၤအိၣ်လၢပုၤဆိစ့

သရံၣ်ဒိၣ်သၢ်စ့ ဒီးသရံၣ်မုၢ်နီၤဘျူဘၢး သးစုးဘျူးယုၤလၢဖိမုၢ်ဖိနီၤအိၣ်လၢပုၤဆိစ့ ချူးန့ၣ်နံၤအိၣ်ဖျါဆၢက့ၤ(၆)ဝိတဝိအယိ တုၣ်မၤဘျူလဲၤဆူညါမဲးကစံ (၃၀,၀၀၀)ဘးတိတီန့ၣ်လီၤ.

စံးဘျူးဘၣ်သရံၣ်ဒိၣ်ဒီးအမၤလၢအဟ့ၣ်မၤဘျူတၢ်န့ၣ်လီၤ. မံသုကအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့, မၤန့ၣ်အိၣ်ကဲ, ပုၤဒုၣ်ပုၤဒါ,ဖိမုၢ်ဖိလၢချူးန့ၣ်နံၤအိၣ်ဖျါဆၢက့ၤစ့ၢ်ကီး ကဒိၣ်ထီၣ်လၢနီၤခိၣ်ဒီးသး, ကမ့ၢ်ပုၤလုၢ်ဒိၣ်ပုၤလၢမိၢ်ပၢ်အဂီၢ်ထီၣ်တက့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢဂ့ၢ်ထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.





လါအုဖြိုင်

ကို်မုာ်တြီကညီဘျာထံခံာ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်သကိးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်

နံၣ်ကတၢၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ် (၈၄)ဘျီတဘျီ

ကို်မုာ်တြီကတၢၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်(၈၄)ဘျီတဘျီ ဘၣ်တၢ်မၤအီၤဖဲ မုာ်ဟၤထံၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ် ကလံၤစိးကစီၤဖဲ (၁၃-၁၇.၃. ၂၀၁၉) န့ၣ်လီၤ. ကို်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဘျီအံၤ ကို်တၢ်တီၢ်ထူမုာ်“လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်လၢတၢ်ကၤကယတၢ်န့ၣ်သါအယံအလၢ” န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဘျီအံၤ အိၣ်ဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်အာၣ်လီၤတဖၣ်လၢ(၂၀၁၉-၂၀၂၁)နံၣ်အကို် ဒ်လၢအသိးလီၤ.

- (၁) ကို်အမံၤ- ကို်မုာ်တြီဆူ ကို်မုာ်တြီ,
- (၂) ကို်တီၢ်မုာ်ကရၢဆူ ကို်တီၢ်မုာ်ဝဲၤကျိၤ,

- (၃) ယုထာထီၣ် သရၣ်မုာ်ကလုၣ်ၣ်ၣ် ဒ်ကို်ပုၤဟၤစ့,
 - (၄) သရၣ်ဆၣ်ကပီၤ ဒ်တၢ်သးခုကစီၣ်ပုၤန့ၣ်တၢ်,
 - (၅) သရၣ်သီတုာ်ထုၣ် CSSDD ပုၤန့ၣ်တၢ်,
 - (၆) သရၣ်ထူကညီၣ်ဒ်သရၣ်သမိဝဲၤကျိၤပုၤန့ၣ်တၢ်,
 - (၇) သရၣ်မုာ်ဖီဂုၤ ဒ်ခရံၣ်ဖီလီၤခၢၣ်သးမူဒါဒိၣ်န့ၣ်လီၤ.
- ကို်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဘျီညါအံၤ ပုၤဟဲခဲလၢကအိၣ် (၂၂၄)၈, နံၣ်လၢကဟဲ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ကလီၤဘၣ်လၢ မုာ်ယံၤကျိၤတၢ်အိၣ်ဖိၣ် မုာ်ထီၣ်ကလံၤထံးကစီၤန့ၣ်လီၤ.

သရၣ်တနၢ်ထု

တၢ်စံးဘျးဆၢဂုၤဆူ ဖိမုာ်ဖိခွါတဖၣ်ဖိခံၤ

ဗုဖုစီၤထီမုး+ဖံဖိနီၣ်ခွါဖိ ပါပါစီၤထွကုၣ်+မိမိနီၣ်ခွါမုး (အ့စ့ၣ်, အ့စ့ၣ်) စံးဘျးယွၤလၢ ဖိခွါစီၤအာၣ်ထံန့ၣ်ဖိ ဒီးဖိမုာ်နီၣ်အာၣ်ကုလၣ်ဖိ ဒီပုၤဝဲၤတဖၣ်ခံၤ ပုၤထီၣ်(၁၇)နံၣ် ဖဲ(၆.၃. ၂၀၁၉)နံၣ်အယံ ဟ့ၣ်မၤဘျးလဲၤဆူညါမဲးကစံ (၆၀၀၀၀)ဘးတီတီန့ၣ်လီၤ.

စံးဘျးဘၣ် န့ၣ်ဖိထာဖိလၢ ဟ့ၣ်မၤဘျးတၢ်န့ၣ်လီၤ. ဆၢဂုၤဘၣ်ဖိမုာ်ဖိခွါဖိခံၤလၢ ပိယွၤအမံၤကလဲၤတၢ်ဒီးသုထီၣ်, သုကဒိၣ်ထီၣ်အါထီၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်ညါယွၤပျံၤယွၤ, ကမုာ်ဖိမုာ်ဖိခွါလုာ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်လၢမၤသးခု မိာ်ပာ်ဖဲဖုအသးထီၣ်တက့ၢ်န့ၣ် မုာ်ပတၢ်ထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်စံးဘျးဆၢဂုၤဖုစဲမယာ် ဒီးဟံၣ်ဖိယီဖိ

လဲၤဆူညါမဲးကစံ သးခုဒီးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်စံးဘျးစံးဖိၣ် တၢ်မၤဘျး (၂၀၀၀၀)ဘးတီတီ လၢဖုစဲမယာ်ဒီးဟံၣ်ဖိယီဖိ(ကို်နီၣ်ဝဲ)အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

စံးဘျးဆၢဂုၤဘၣ်ဟံၣ်ဖိယီဖိလၢအဟ့ၣ်မၤဘျးတၢ်န့ၣ်လီၤ. မိယွၤကဆၢကဒီးသုလၢနံၣ်သီအံၤအပူၤ ပုၤတၢ်ဆိၣ်ဂုၤအါ, အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ဆူ, မၤန့ၣ်အိၣ်ကဲပုၤဒုၣ်ပုၤဒါ, သုကချးန့ၣ်ကဒီးယွၤအတၢ်ဆိၣ်ဂုၤအသီထီၣ်တက့ၢ်န့ၣ် မုာ်ပတၢ်ဆၢဂုၤထုကဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



ပုဂံကညီဘျာထံယွဂုဂ်ပိညါဖှင်စိမိတဂ်ပျဂ်ကွဲတဂ်ရဲဂ်တဂ်ကျဲ



ဖဲ(၆.၃.၂၀၁၉)မုဂ်ပျဲဂီၤ(၉:၀၀)န့ၣ်ရံၣ် မ့ၣ်ဝဲ ပုဂံကညီဘျာထံယွဂုဂ်ပိညါဖှင်စိမိတဂ်ပျဂ်ကွဲ အတဂ်ရဲဂ်တဂ်ကျဲ, ဘဂ်တဂ်မာအီၤဖဲတဂ်သ့ၣ်နီၣ်ပုသုၣ်ဖျါၣ်ဘျီၣ်ရိဖျိၣ်, လံာ်စိဆံၣ်ကွဲတဂ်လျီၣ်ဒီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုဂံပာလီၤဆ့ၣ်နီၣ်မ့ၣ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ခရံၣ်စတီၣ်ဖာၣ်ဒု(ကွဲခိၣ်စာ)န့ၣ်လီၤ. ဖဲစ့ၤမ့ၤန့ၣ်တဂ်အိၣ်ဖျိၣ်သီတူၣ်ဒီး တဂ်ဒုဆုၣ်အခါပုၤဖျိကွဲတဖၣ်ဒီး သရၣ်သမဲါတဲထီၣ်ယုာ်ဒီး တဂ်သးဝံၣ်ကွဲအမိထီၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုဂံပာလီၤဆ့ၣ်နီၣ် အီးထီၣ်ဘါထုကဖၣ်ဝံၣ် န့ၣ်ဟူဘဂ်တဂ်ကတိၤဆာဂုလၢ Peter Shurley (Australia), သရၣ်ဒိၣ်ကွဲၣ်စါယာၣ် (အမဲရကၤ)ဒီး သရၣ်ဒိၣ်ဘုလ်(ကီၤအမဲရကၤ)န့ၣ်လီၤ. အိၣ်ဒီး တဂ်သးထီၣ်လီၤလၢတဂ်ရဲဂ်တဂ်ကျဲ, သရၣ်ဒီးကထာၣ်စိလမိၣ်အိၣ်ဖျိၣ်ထု ဒ် Ass. Prof ဒီးသရၣ်မုၣ်ဒီးကထာၣ်ဟ့ၣ်တဂ်မုၣ် ဒ် Professor အသီးန့ၣ်လီၤ. ပုဂံတဂ်တီၤဒိၣ်တဂ်မ့ၣ် သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ဟ့ၣ်မုၣ်ထုန့ၣ်လီၤ. ဖျိကွဲအတဂ်ကတိၤ လၢနီၣ်ဇၣ်ဇၣ်ခဲၣ်(တီၤထီယွဂုဂ်ပိညါ), နီၣ်ဂုၤကပီၤထု(မဲလၢဒိၣ်လၢယွဂုဂ်ပိညါ) န့ၣ်လီၤ.

န့ၣ်ဟူဘဂ်တဂ်သးဝံၣ်လၢ ဖျိကွဲတဖၣ်ဝံၣ် ဖျိကွဲအတဂ်ကတိၤလၢနီၣ်စါဘျးခုၣ်(မဲလၢဒိၣ်စိ လၢထုဂုၤယွဂုဂ်)န့ၣ်လီၤ. ဖျိကွဲအတဂ်

သးဝံၣ် တံၤပုဂံတဂ်တခုထီၣ်တဂ်မာဘုၣ်လၢသရၣ်မုၣ်ဒိၣ်ဖီဝါဒိၣ် (ကီၤဆီထံး)ဒီးလုာ်ထီၣ်ဆီတဂ်မာဘုၣ်လၢ သရၣ်မုၣ်အ့ၤစတီၣ်ထု(ကွဲခိၣ်, လီၤခါသးရံၣ်လီၤလံာ်စိဆံၣ်ကွဲ, ကီၤကွဲတဲၣ်)န့ၣ်လီၤ.

သရၣ်မုၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်စ့လွဲဝါ(ကွဲခိၣ်) ဟ့ၣ် လီၤပုၤဖျိကွဲတဖၣ် လံာ်အုၣ်သးဝံၣ်န့ၣ်ဟူဘဂ်တဂ်သးဝံၣ် လၢလီၤခါသးရံၣ်လီၤ လံာ်စိဆံၣ်ကွဲ, ကီၤကွဲတဲၣ် ဒီးပုၤသိၣ်လီၤသီလီၤပုၤဖျိထီၣ်ကွဲတဖၣ်လၢ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ် ခြဲန့ၣ်န့ၣ်လီၤ. န့ၣ်ဟူဘဂ်တဂ်သးဝံၣ်လၢ တဂ်အိၣ်ဖျိၣ်တဂ်သ့ၣ်ဝံၣ်သးဆာဝဲကျဲဒီး ပုၤဘါထုကဖၣ်လၢ တဂ်ဟံစိဆံၣ်သးအဂီၢ်မ့ၣ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ကံဒယာၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. တန့ၣ်အံၤပုၤဖျိကွဲ, ကွဲဖီလၢ အဒီးန့ၣ်သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ခွဲဖီးကွဲၣ်ဒွဲခိၣ်ဖးမ့ၣ်ဝဲစိၤတီလီၤလး(B.Th), ဒီးနီၣ်တဂ်ဆိၣ်ဂုၤထီၣ်(M.Div), ပုၤလၢအဒီးန့ၣ်ယုၤဒၤသ့ၣ် တဂ်ကုၣ်ဘဂ်ကုၣ်သ့ၣ်ဖးမ့ၣ်ဝဲ နီၣ်လိမ့ၤထု(M.Div) န့ၣ်လီၤ. တဂ်ဟ့ၣ်လီၤခိၣ်ဖးတဖၣ်ဝံၣ် အိၣ်စ့ၣ်ကီးဒီးတဂ်ဟ့ၣ်လၢကပီၤတဂ်ရဲဂ်တဂ်ကျဲန့ၣ်လီၤ.

န့ၣ်ဟူဘဂ်တဂ်ဘိးဘဂ်သ့ၣ်ညါဝံၣ်ဒီး ကမုၢ်ဂါထီၣ်သးဝံၣ်ဝံၣ် သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်ဟ့ၣ်မုၣ်ထုဆိၣ်ဂုၤ ပုၤတဂ်န့ၣ်လီၤ. တန့ၣ်အံၤ ပုၤဖျိထီၣ်ကွဲခဲလၢကံအိၣ်ဝဲ (၁၄၀)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

တက်ကြွမှု



ပုဂံကညီဘူထံယွၤဂ့ၢ်ပီညါဖှ်စိမိၤ
၁၇၅နံၣ်, နံၣ်သးခုတၢ်စံးဘျးအမူးအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ



တၢ်တီၢ်ထူ - “ဆူတၢ်ဒုးဆိၣ်ထီၣ်ဒီထီၣ်ထီၣ်ဒါ”

(စံး ၆၆၆၈ - ၁၂, ၂မိၤ, ၃း၉ - ၁၀, ၂မိၤ, ၁၄း၁၅, ၅၂, ၁း၅ - ၆, မၢ်, ၃း၁၄ - ၁၅)

မုၢ်န့ၣ်မုၢ်သီ

၂၀၂၀နံၣ် လါဖးတြျၢအါရံၤ (၂၈) သီတုၤ လါမၢ်ရှး (၁) သီဟါ

တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ

ပုဂံကညီဘူထံယွၤဂ့ၢ်ပီညါဖှ်စိမိၤ, လံၣ်စီဆ့ၣ်တၢ်လူၢ်ခိၣ်

တၢ်ပပ်စီဆ့ၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ

၁၇၅ နံၣ်, နံၣ်သးခုတၢ်သ့ၣ်ထီၣ် (၂၈. ၂. ၂၀၂၀) နံၣ် ဟါ ၄း၀၀ န့ၣ်ရံၣ်
၁၇၅ နံၣ်, နံၣ်သးခုလၢၢ်ထူၣ် (၂၈. ၂. ၂၀၂၀) နံၣ် ဟါ ၅း၀၀ န့ၣ်ရံၣ်

တၢ်ဘျုးတၢ်ဘါအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ

တၢ်အိးထီၣ်အမူး (၂၈. ၂. ၂၀၂၀) နံၣ် ဟါ ၆း၀၀ န့ၣ်ရံၣ်
တၢ်ဒိးပပ်စုတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ (၂၉. ၂. ၂၀၂၀) နံၣ် ဂီၤ ၆း၃၀-၈း၃၀ န့ၣ်ရံၣ်
တၢ်စံးဘျးစံးဖျိၣ်တၢ်ဘါဖးဒိၣ် (၂၉. ၂. ၂၀၂၀) နံၣ် ဂီၤ ၁၀း၃၀-၁၂း၀၀ န့ၣ်ရံၣ်
တၢ်မၤလၢကပီၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ (၂၉. ၂. ၂၀၂၀) နံၣ် ဟါ ၂း၀၀ - ၄း၀၀ န့ၣ်ရံၣ်

မူးသးဖုံအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ

တၢ်ဒုးနဲၣ်တၢ်စံၣ်စိၤတဲၤ (၂၈. ၂. ၂၀၂၀) နံၣ် ဟါ ၈း၀၀ န့ၣ်ရံၣ်
မူးသးဖုံ လၢပုၤဖျိထီၣ်တဖၣ် (၂၉. ၂. ၂၀၁၀) နံၣ် ဟါ ၆း၀၀ - ၉း၀၀ န့ၣ်ရံၣ်

ကွဲမုၢ်ဘၣ်ပုဂံကညီဘူထံခရံၣ်ဖိကိးဂၤဒဲး လၢထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤမ့ၢ်ဂ့ၤ, ထံဂၤကီၢ်ဂၤမ့ၢ်ဂ့ၤ
လၢကဟဲက့ၤဒိးစံးဘျးမၤလၢကပီၤသကိးယွၤ လၢနံၣ်သးခုတၢ်စံးဘျးအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤန့ၣ်လီၤ.